
Jegyzőkönyv

Készült: Kisköre Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. július 1 -jei
munkaterv szerinti üléséről a Kiskörei Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében.

Jelen vannak: Magyar Csilla polgármester
Takács Attila alpolgármester
Fejes Lőrinc
()láh F’erencné
Pócs János képviselők

Távol maradt: Holló Gyula és Németh Mibályné képviselők — akik jelezték távolmaradásuk
okát.

Meghívottak:
Kiskörei Polgánnesteri Hivatal részéró’l:
Tóth János Zoltán jegyző tanácskozási joggal
Dr. Molnár Péter aljegyző tanácskozási joggal

Hevesi Rendőrkapitányság:
Mezei Zsolt r. alezredes, Rendészeti Osztály osztályvezető
Kiskörei Rendőrőrs:
Balázs István r.alezredes, Rendőrőrsparancsnok

Tiszai Vízirendészeti Rendőrkapitányság:
Busi Lászó r.ezredes, r.kapitány
Kiskörei Vízirendészeti Rendőrőrs:
Csúr Péter r. alezredes, Rendőrőrsparancsnok

Síposné Kohári Edit Kiskörei ÓV-LAK Óvoda intézményvezető
Patakfalvi Imre Kisköre Roma Nemzetiségi Onkormányzat elnöke

Megjelentek:
Dr. Molnár Péter aljegyző tanácskozási joggal
Mezei Zsolt r. alezredes, Rendészeti Osztály osztályvezető
Balázs István r.alezredes, Rendőrőrsparancsnok
Busi Lászó r.ezredes, r.kapitány
Csűr Péter r. alezredes, Rendőrőrsparancsnok

A jelenléti ív jegyzőkönyv „A” ‚nellékletét képezi.

Jegvzőkönvvvezető: Pócs Jánosné igazgatási ügyintéző

Magyar Csilla polgármester köszöntötte a Testületi ülésen megjelent tagokat,
meghívottakat, megállapította, hogy az ülésen 5 képviselő van jelen, a képviselő-testület
határozatképes, az ülést megnyitotta.
A polgármester a kiküldött meghívóban közölt napirendi pontokat javasolta elfogadásra:

1. Tájékoztató az előző ülés óta történt fontosabb eseményekről, jelentés a lejárt határidejű
határozatokról.
Előadó: Magyar Csilla polgármester
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2. Tájékoztató a város közbiztonságáról, a Rendőrőrs tevékenységéről, létszámhelyzetéről.
Előadó: Balázs István r. alezredes, Rendőrőrsparancsnok

3. Tájékoztató a Vízirendészeti Rendőrőrs tevékénységéről.
Előadó: Csűr Péter r.alezredes, Vízirendészeti Rendőrőrsparancsnok

4. Egyebek

5. indíLványok, inlerpellációk, bejelentések.

A képviselők részéről más javaslat, és észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
szavazásra bocsátotta a napirendi pontokat. Kérdése: Ki az, aki elfogadja az általa javasolt
napirendi pontokat? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő S képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 5 igen szavazattal a következők szerint határozott:

65/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal elfogadta Magyar Csilla
polgármester által javasolt napirendi pontokat, mely a következő:

1. Tájékoztató az előző ülés óta történt fontosabb eseményekről, jelentés a lejárt határidejű
határozatokról.
Előadó: Magyar Csilla polgármester

2. Tájékoztató a város kőzbiztonságáról, a Rendőrőrs tevékenységéről, létszámhelyzetéről.
Előadó: Balázs István r. alezredes, Rendőrőrsparancsnok

3. Tájékoztató a Vízirendészeti Rendőrőrs tevékenységéről.
Előadó: Csúr Péter r.alezredes, Vízirendészeti Rendőrőrsparancsnok

4. Egyebek

5. Indítványok, interpellációk, bejelentések.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.

Megh ívó a jegyzőkönyvhöz „B” inellékietkéirt csatolva.

1. napirend
(‘Írásos anyag jegyzőkönyvhöz „C” mellélcletként csatolva.)

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: Az elmúlt
időszakban kiemelkedően fontos volt, hogy a kikötő teljes engedélyezési eljárása lezárult,
hivatalos működési engedéllyel rendelkezik.
Az inkubátorház építési munkái elindult. A hét folyamán pedig a sportcentrum és a strand
engedélyezési eljárása indul el.
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A polgármester megköszönte azoknak a képviselőknek a munkáját. akik a hétvégi delegáció
fogadásában, városnapi rendezvényen Segítséget nyújtottak, részt vettek.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar CsiHa polgármester kérdésként
tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület az 1. napirendet? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 5 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 5 igen szavazat mellett az alábbi határozatot hozta:

66/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazat mellett elfogadta a lejárt
határidejű határozatokról szóló jelentést a két ülés között végzett munkáról adott
tájékoztatóval együtt.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

2. napirend
(Írásos anyag a jegyzőkönyvhöz „D” inellékletként csatolva.)

Molnár Zsolt rendőralezredes a Rendészeti Osztály vezetője az alábbiakat mondta:
Kollegája, Balázs István r. alezezredes, Rendőrőrsparancsnok tavaly ősszel került ebbe a
beosztásba, előtte Felderítő Osztály vezetője volt.
A 2017. bázis évhez képest 30%-os csökkenés volt 2018. évben a bűncselekmények terén. Az
előző 3-4 évben Kiskörén a bűncselekmények száma megállt, amelyet szeretnének megtartani
és Orsparancsnok Úr is ezen dolgozik. A közrend megtartása nem kis feladat, hiszen kevés az
egyenruhás rendőr, akikkel garantált lehetne az állandó közterületi jelenlét. Jelenleg 5 tŐ van,
s ez a létszám nagyon kevés. Allandó egyeztetésre van szükség, hogy megfelelően el tudják
látni a munkát.
A probléma a pénzbeli megbecsültség hiánya, hiszen tapasztalataik azt mutatják, hogy sokan
felmondják a rendőri hivatást, és biztonsági őrnek mennek jóval több bérért.
Lényeg, hogy a lakosság összetételéhez viszonyítva megfelelő kapcsolatot kell kialakítani.
A bűncselekmények tekintetében, mint ahogy az előző években is, a kisebb súlyú vagyon
elleni cselekmények vannak túlsúlyban, amelyeknek a felderítése viszonylag nehéz, mivel a
helyszínek olyanok, ahol újjnyomot nem lehet kellőképpen rögzíteni. Ennek ellenére a
településen még mindig jobb a felderítések száma, mint a Hevesi Rendőrkapitányság más
területein.

Balázs István rendőralezredes, Rendőrőrsparancsnok fentiekhez hozzátette: 2018. október
közepétől dolgozik Kiskörén a Rendőrőrsön, igyekszik az elért eredményt tartani, akár ettől
jobbat produkálni. Kiemelendő az a tény, hogy Kiskörén két Rendőrőrs is működik. A
vízirendőrökkel jó a kapcsolatuk, segítik egymás munkáját.
Ez a közbiztonsági eredmény annak is köszönhető, hogy a súlyosabb bűncselekményt
eflövetök börtönben vannak, jövő év májusában szabadulnak’

Oláh Ferencné képviselő, intézményvezető köszönetet mondott az iskolának nyújtott
segítségért. Elmondta, hogy a továbbiakban is szeretne igényt tartani a bűnmegelőzéssel
kapcsolatos oktatásra, beszélgetésre.
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Magyar Csilla polgármester köszönetet mondott a rendőrség segítségéért. támogatásáért,
ugyanakkor a rendőrség is számíthat az önkormányzat együttműködésére, hiszen elemi
érdeke. A polgármester szolgálati lakás biztosítását is felajánlotta szükség esetén.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csifla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki elfogadja a Rendőrőrs tájékoztatóját? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 5 képviselő igennel szavazott. Magyar Csilla polgármester megállapította. hogy
a képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

67/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazat mellett elfogadta a város
közbiztonságáról, a Rendőrőrs tevékenységéről, létszámhelyzetéről szóló tájékoztatót.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Balázs István rendőralezredes, Rendőrőrsparancsnok

Határidő: értelem szerint.

3. napirend
(Írásos anyag a jegyzőkönyvi; öz „E” inellékletként csatolva.)

Busi László r. ezredes, rendőrkapitány a tájékoztatóhoz az alábbi kiegészítést tette: Az
elmúlt évben a Tisza-tavon nem történt halálos baleset, vízbe fülladás, a kikötők és
szabadRirdőhelyek engedéllyel rendelkeznek. A felmerült problémákat szabálysértési
kategóriában eljártak. Továbbra is keresik a megoldást a jet-sky pályára vonatkozóan, mivel
megszűnt és vannak olyanok, akik engedély nélkül közlekednek e vízi járművel. Felkészültek
arra, hogy kiszorítsák őket.
Személyzeti változás is történt a Vízirendészeti Rendőrőrsön, a körzeti megbízottjuk elment,
helyére Besenyei László került megbízásra. Az ő helyére pedig augusztus 1-jétől a Készenléti
Rendőrségtől kerül alkalmazásra egy személy.
A rendőrezredes megköszönte az együttműködést az önkormányzatnak, polgármester
asszonynak, Vízügynek, a szárazföldi Rendőrőrsnek.
Feladatváltozást jelent számukra a nyaralóhajózás. Kiskörén lesz a bázis kikötő. A pályázatok
sikeresen lezajlottak, a szerződéskötések folyamatosak. Tudomása szerint a hajó tároló, hajó
javító az idén megépítésre kerül, a MAHART kikötőt pedig szeptemberben kezdik el építeni,
és jövő májusban várható az átadása. Itt kap helyet a Vízirendészeti Rendőrőrs is.
A nyaralóhajózás jogszabályi környezete jelen pillanatban még nines leszabályozva. Az
egyeztetések folyamatosak. A Kormánybiztosság szeretné, ha a Tisza-tó egyes területeire is
bernehetnének a lakóhajóval, s ennek alapján jelölték meg Sarud, Poroszló, Tiszafüred,
Abádszalók területét. A Vízüggyel és a Hajózási Hatósággal közösen igen szigorú
követelményeket szabtak meg ennek a lehetőségnek. Ebből adódóan egy digitális térkép fog
készülni. A nyaralóhajózáshoz kötődik egy vízimentő szervezet létrehozása a Tisza-tavon,
melyet nagyon támogatnak, valamint javasolták a viharjelzés továbbfejlesztését, mivel a vízi
növényzet megnőtt, és több helyen a látási viszonyok már nem ideálisak. Ezen kívül
szeretnének új viharjelző állomásokat is telepíteni a Tisza-tavon.
A tervek elkészültek, az Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatósággal, Nemzeti Parkkal az
egyeztetések megtörténtek.
Busi László rendőrezredes megköszönte az önkormányzat, Vízügy, a szárazföldi
Rendőrkapitányság által nyújtott segítséget.
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Magyar CsiHa polgármester elmondta, bogy: A kapitány Úr által is említett turizmus
fejlesztése a Tisza-tavat végig érinti. A Vízirendőrség mellett a szárazR5ldi rendőrségnek is
jelentenek plusz nrnnkát. Akár kiemelt Kormány program, akár önkormányzati fejlesztések
által, a turizmus célcsopori kiszélesedik. Feltehetően megjelennek a tehetősebb turisták, így a
bűnelkövetők száma is megnövekedhet. Ennek következtében rendőri létszám bővítésre lesz
szükség, kérdése: Erre van-e lehetőség, kérhetik az önkormányzatok?

Molnár Zsolt rendőralezredes válasza: A Hevesi Rendőrkapitányságnak megvan a létszáma.
s rögzítve van, hogy Kiskörére mennyi vonatkozik. Tudomása szerint 13 státusz van, ami
jelenleg nincs feltöltve. De ahhoz, bogy a nap 24 órájában ellenőrzési tevékenység folyjon,
10-12 egyenruhás járőrre lenne szükség.

Magyar Csilla polgármester felvetette, hogy az önkormányzat kezdeményezheti-e a
Belügyminisztérium felé egy nagyobb létszámú kapitányság lehetőségét?

Molnár Zsolt rendőrezredes örömmel venné a kezdeményezést, mivel a feladatok
indokolják.

Magyar Csilla polgármester elmondta, hogy a Belügyminisztérium felé kérelemmel él ez
ügyben.

Balázs István rendőralezredes a felvetett témához megjegyezte: A turisztikai beruházások
megvalósulása kapcsán a tehetősebb turisták megjelenésével sajnos a bűnözői csoportok is
megjelennek. A jelenlegi rendőri létszám biztos, bogy nem lesz elegendő.

Fejes Lőrinc képviselő a fentiekhez az alábbiakat mondta el: A településnek nagy előnye,
bogy két Rendőrőrs is működik. Az állomány feltöltését mindenképpen támogatni kell. Ezt
már most el kell indítani.
A képviselő megköszönte a Rendőrség munkáját.

Magyar Csilla polgármester a vízimentő szolgálattal kapcsolatban a következőket mondta
el: Az a jó, hogyha a Vízirendészet kezdeményezi a vízimentő szervezet létrehozását a Tisza-
tavon.

Busi László rendőrezredes: A vízimentő szervezet létrehozására Kormányhatározat lesz, és a
Hajózási Hatóság kötelezővé fogja tenni a MAHART számára ezen szervezet biztosítását. Ok
segítséget n~jtanak abban, hogy meglévő katasztrófavédelmi bejegyzett vízimentő
szervezeteket ajánlanak, amely megfelelő technikával, képzett szakemberekkel rendelkeznek.
Véleménye szerint ezen szervezetek működtetése kirendeltségekhez, településekre lebontva
lenne célszerű. Ezek alapján egyeztetett az Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság
tábomokaival.
Turisztikai szakemberekre szintén szükség lesz. A Vízirendőrség már tavalyi évben is
működtette a turiszt police szolgálatot, amiben a Debreceni Egyetem mentőtiszt hallgatói
vettek és vesznek részt. Olyan elsősegélynyújtó csomaggal látják el őket, amivel életet lehet
menteni. Ezzel ugyanúgy a kerékpárosok védelmét is biztosítják. Biztosított lesz egy, a gáton
körbe közlekedő járat, és baj esetén segítségnyújtásra kerül sor.
Arra is felhívták a figyelmet, hogy az adatvédelmi szabályok betartása mellett milyen
térfigyelő rendszereket kell kialakítani. Minden hajón elől-hátul térfigyelő rendszer fog
működni, amit a kikötőben diszpécser lát el a nap 24 órájában.
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A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki támogatja a tájékoztató elfogadását? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 5 képviselő igennel szavazott Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület S igen szavazattal elfogadta a Vízirendészeti Rendőrőrs tevékenységéről
szóló tájékoztatót, melyről a határozat a következő:

68/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal elfogadta Kisköre
Vízirendészeti Rendőrőrs tevékenységéről szóló tájékoztatót.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Csúr Péter rendőralezredes Vízirendészeti Rendőrőrsparancsnok

Határidő: értelem szerint.

Ezek után Magyar Csifla polgármester a rendőri létszám bővítésére tett javaslatára kérdezett
rá, mely szerint támogatja-e a képviselő-testület az általa javasoltakat? Kézfelnyújtással
jelezze.

69/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kiskőre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazat mellett kezdeményezi a
Belügyminisztérium felé Kisköre településen a rendőri létszám emelését a Kormányzati és
önkormányzati turisztikai fejlesztésekből adódó megnövekvő feladatok miatt.
A képviselő-testület felhatalmazza Magyar Csilla polgármestert a tárgyalások folytatására.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő; értelem szerint.

4. Egyebek

E napirendi pont keretében, Magyar Csilla polgármester előterjesztésében tárgyalta a
képviselő-testület Gordiusz Intézmény (5700 Gyula, Béke sugárút 12.) kérelmét ingyenes étel
osztással kapcsolatban. A polgármester elmondta: Az intézmény Molnár Attila vállalkozótól
bérli a volt italboltot, ahol az ételosztás lesz. A képviselő-testület részéről szükség van egy
hozzájárulásra, befogadó nyilatkozatra.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Egyetért-e a képviselő-testület a hozzájárulással? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 5 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy a
képviselő-testület S igen szavazattal a következők szerint határozott:

7012019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal hozzájárul, hogy a
Gordiusz Intézmény (5700 Gyula, Béke sugárút 12., fsz. 2.) Kisköre településen népkonyhai
szolgáltatást nyújtson 2019. július 1 -jétől.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a befogadó nyilatkozat aláírására.

Felelős; Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.
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E napirendi pont keretében tárgyalta a képviselő-testület bölcsőde kialakítására pályázat
benyújtását Magyar CsilJa polgármester előterjesztésében. A polgármester a pályázattal
kapcsolatban az alábbiakat mondta el: A tavalyi év folyamán a Belügyminisztériumhoz
pályázatot nyújtott be az önkormányzat bölcsőde kialakítására, amelyet tartaléklistára tettek.
TOP keretében új forrásokat biztosítottak a bölcsődei férőhely kialakításához. A
Pénzügyminisztérium kérte, hogy a BM-es pályázatot lehetőség szerint az önkormányzat
fordítsa át a TOP kereteibe. Ebben a pályázatban már meghatározásra kerültek a főbb
paraméterek helyszín. férőhely szám. Főbb vonalakba ez lett átforgatva. annyi
különbséggel, hogy a TOP-ba együttműködési nyilatkozatok, tanulmány készítése, tervezési
díj, műszaki ellenőrzési díj kerül bele.
A pályázat összeállítása után a képviselő-testületet tájékoztatni fogja.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester szavazásra
bocsátotta a pályázat benyújtását. Kérdése: Hozzájárul-e a képviselő-testület bölcsőde
kialakításához pályázat benyújtásával? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő S képviselő igeimel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 5 igen szavazattal az alábbiakban döntött:

71/2019.(VII. 01.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen szavazattal hozzájárul a TOP 1.4.1
19. számú felhívására bölcsődék létrehozására pályázat benyújtásához.
A pályázat önerőt nem igényel.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat előkészítésére és benyújtására.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

A következőkben az alábbiakról tájékoztatta a tagokat Magyar Csilla polgármester: Július
hónapban két nagyon fontos közbeszerzési eljárást kell lefolytatni. Az egyik a szociális
városrehabilitáció pályázat keretében lévő Hegedűs, és Lehel út felújítása. A Közbeszerzési
Bizottság aktivitása nagyon fontos.
A másik: az inkubátorházhoz az eszköz beszerzés. Ez 40 millió forint fölötti összeg, ezért
nyílt közbeszerzési eljárást kell lefolytatni.

Pr. Molnár Péter aljegyző kiegészítésként elmondta: A piac pályázatnál az összeg nem éri cl
a közbeszerzési összeghatárt, ezért ajánlat kéréssel lebonyolítható.

A képviselő-testület az elhangzottakat tudomásul vette.

Ezek után Pócs János a Humán Bizottság elnöke a következőket mondta el: A Bizottság
nem tudott dönteni a KLSE működésre vonatkozó pályázatáról, mivel a Bizottság nem volt
határozatképes.

Magyar Csilla polgármester hozzátette: A Pénzügyi és Jogi Bizottság Bagi Zoltán tag
kérésének megfelelően úgy határozott, hogy a KLSE 2019. augusztus 15-ig adjon beszámolót
az elmúlt szezonban végzett szakmai munkáról, és a jövő szezonra vonatkozó szakmai és
pénzügyi tervét mutassa be az önkormányzathoz.
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Takács Attila alpolgármester a témához elmondta: A Bizottság annak ellenére, hogy nem
volt határozatképes, de arról beszéltek, bogy részletezzen dogokat.

Dr. Molnár Péter aljegyző tájékoztatta a képviselőket, hogy Kisköre Polgárőr Egyesület
benyújtotta az előző évről szóló beszámolóját, de hiányzik a számlaszintű tételes elszámolás.
A könyvelő még mindig nem készítette el.
E mellett az Egyesület elnöke működésre is beadta pályázatát, de az elszámolás nélkül nem
érvényes. Amikor az elszámolás megtörténik. azután lehet dönteni a pályázatról. Ezen kívül
általánosságban jelölték meg az igényelt összeget, nem nevesítették.

Az elhangzottakat a képviselő-testület tudomásul vette.

Mivel több nyilvánosan megtárgyalandó ügy nem szerepelt napirenden, Magyar CsiHa
polgármester zárt ülés tartására tett javaslatot. Javaslatát a képviselő-testület elfogadta.
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